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Číslo zasedání 17.  

Datum konání 14. 11. 2023 – 14.00 hod. 

Místo konání Zasedací místnost č. 213, KÚPK 

Zapisovatel Jana Brichcínová 

 

 Prezence 
Přítomni: předseda: Ing. Jan Vavřička 

 
členové: 
Ing. Habruň Marek 
Bc. Jakubíček Petr 
Konvář František 
PaedDr. Krumer Vladislav 
Ing. Opltová Michaela 
Mgr. Procházková Jana 
Mgr. Ženíšek Ondřej 
 
 

Nepřítomni  

Omluveni MUDr. Brožík Václav 
Mgr. Němečková Martina 
Bc. Sýkora Jiří 
 
 
 

Hosté Petr Vanka - náměstek hejtmana pro oblast regionálního rozvoje, IT a 
evropských záležitostí 
Ing. arch. Michalec Miloslav – vedoucí Odboru regionálního rozvoje 
KÚPK (ORR KÚPK) 
Ing. Michaela Černá - referentka na úseku Odboru regionálního 
rozvoje KÚPK 
 

 

Na vědomí 

 

 
Odbor kancelář ředitelky KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 

            Výbor pro regionální rozvoj Zastupitelstva PK  

                 Zápis ze 17. zasedání VRR ZPK dne 14. 11. 2023 
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Program 
 

1. Zahájení 
2. Aktuální návrh rozpočtu na rok 2024 
3. PSOV - náměty 
4. Požární zbrojnice 
5. Plán činnosti na rok 2024 
6. Různé 
7. Diskuse a závěr 

 
 

Zápis z jednání 
 

Číslo Text 

 
1 

 
Zahájení 

 
Předseda výboru Ing. Jan Vavřička přivítal všechny přítomné členy a hosty. 
Zahájil 17. zasedání Výboru pro regionální rozvoj Zastupitelstva 
Plzeňského kraje. Všichni členové výboru obdrželi pozvánku s programem 
jednání s předstihem, a to dne 9. listopadu 2023. 
 
Počet přítomných členů Výboru pro regionální rozvoj Zastupitelstva 
Plzeňského kraje je na začátku 8. 
 
Ověřovatelem zápisu byl zvolen Mgr. Ondřej Ženíšek. 

 
Program byl všemi členy výboru projednán a schválen beze změn. 
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     Aktuální návrh rozpočtu na rok 2024 
 

Slova se ujala Ing. Michaela Černá, která členům výboru představila 
tabulku s výdaji v oblasti regionálního rozvoje jako podklad, který byl 
předložen v září tohoto roku pro přípravu rozpočtu na rok 2024. Schvalovat 
by se měl v prosinci 2023 na Zastupitelstvu Plzeňského kraje. Struktura 
rozpočtu je stejná jako v letech předchozích. Jsou tam navržené změny. 
Např. dotační program pro „Zachování prodejen v malých obcí“ by se měl 
rozšiřovat na obslužnost venkova, přidat by se tam mohly pošty a další 
specializované služby. Zatím se neví, jestli dotační titul „Obchůdek 2021+ 
v Plzeňském kraji“ Ministerstva průmyslu a obchodu ČR, který obsluhuje 
Odbor strukturálních fondů, bude vyhlášen. Vypadá to, že nejspíš nebude.  
Pan náměstek Petr Vanka doplňuje, že pokud by dotační titul „Obchůdek 
2021+ v Plzeňském kraji“ vyhlášen nebyl, finanční prostředky by se 
přesunuly na podporu zmiňované obslužnosti venkova.  
Další větší změna se týká dotačního titulu „Odstraňování havarijních stavů 
a naléhavé potřeby obcí Plzeňského kraje“ – pravděpodobně se nebude 
tento dotační titul vyhlašovat jako veřejný, jak tomu bylo dosud, protože 
z těch 80 žádostí je v havarijním stavu reálně třeba jen 5 žádostí, vše 
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ostatní jsou naléhavé stavy. S ohledem k této skutečnosti se navýšila 
částka v rozpočtu pro dotační titul PSOV, kde obce mohou čerpat finanční 
pomoc pro zmiňované naléhavé stavy, a snížila se tak částka na havarijní 
stavy. Tedy dotační titul „Odstraňování havarijních stavů a naléhavé 
potřeby obcí Plzeňského kraje“ bude řešit pouze akutní případy spadající 
pod individuální dotace. Pokud by se finanční prostředky z tohoto dotačního 
titulu nevyčerpaly, v říjnu by se přesměrovaly do PSOV a uspokojili by se 
tak náhradníci v programu PSOV.  
V případě, že se schválí navržená částka 120 mil. Kč na investiční dotace, 
po schválení žádosti se z části uvedené sumy finance přesměrují na 
neinvestiční dotace dle podaných žádostí. 
Plzeňský kraj by chtěl zachovat možnost čerpání vyšší dotace pro oceněné 
obce v soutěži „Vesnice roku“ a v soutěži „O nejlepší kroniku Plzeňského 
kraje“. 

 
K tomuto tématu se vedla diskuze mezi hosty a členy Výboru pro regionální 
rozvoj ZPK. Hovořilo se také o velké a dlouhodobé podpoře Plzeňského 
kraje v oblasti regionálního rozvoje, neboť v ostatních krajích taková 
podpora nebývá.  
 
Pan Vavřička závěrem zmiňuje, že se zúčastnil celostátního setkání 
starostů, kteří vyhráli v soutěži „Vesnice roku“ a ze všech krajů zaznělo, že 
kraje nedostatečně podporují soutěž „Vesnice roku“. Načež pan předseda 
se vyjádřil, že má úplně jinou zkušenost. Plzeňský kraj naopak tuto soutěž 
velice podporuje. Hejtman přebírá záštitu, zúčastňuje se vyhlášení, stejně 
tak členové rady, a každý rok se navyšují odměny pro oceněné obce. 
 
Tabulka s návrhem rozpočtu na rok 2024 je přílohou tohoto zápisu č. 1. 

 
Výbor pro regionální rozvoj ZPK bere na vědomí informativní zprávu k bodu 
programu „Aktuální návrh rozpočtu na rok 2024“. 
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      PSOV - náměty 

 
Pan předseda Ing. Jan Vavřička hovořil o tom, že tento bod se projednával 
celkem široce na uplynulém zasedání výboru. Pan předseda zpracoval 
nějaké připomínky, které předal panu náměstkovi Petru Vankovi. Pan 
náměstek některé návrhy akceptoval, některé odmítl, a následně pak 
sepsal dopis spolu s vysvětlením. Připomínky navržené panem předsedou 
včetně dopisu pana náměstka všichni členové výboru obdrželi emailem. 
Pan předseda za sebe považuje věc za vypořádanou a vybídl přítomné 
členy k vyjádření, pokud tu potřebu mají. Žádné námitky vzneseny nebyly. 
Navázal ještě řeč k návrhu rozpočtu na příští rok, který evidentně otevírá 
více možností a větší variabilitu pro obce, včetně změny v dotačním titulu 
„Odstraňování havarijních stavů a naléhavé potřeby obcí Plzeňského 
kraje“.  
 
Paní Ing. Michaela Černá informovala, že k PSOV se teprve ORR bude 
věnovat, neboť dokončují letošní tři dotační tituly. Vedoucí ORR pan Ing. 
arch Miloslav Michalec doporučuje nedělat žádné velké zásahy v PSOV, 
připraví ho v těch stejných intenzích jako jej připravují po dobu 20 let 
zkušeností do té nejlepší verze. 
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Výbor pro regionální rozvoj ZPK bere na vědomí informativní zprávu k bodu 
programu „PSOV - náměty“. 
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      Požární zbrojnice 
 

Odbor regionálního rozvoje obdržel do správy dotace na budovy nebo 
rekonstrukce požárních zbrojnic z Odboru krizového řízení. Jedná se o 
kofinancovaní dotací z Ministra vnitra ČR. Zahrnuje techniku a požární 
zbrojnice, její výstavbu nebo novou rekonstrukci. Dlouhodobá dohoda 
mezi hasiči a krajem je taková, že když dotaci poskytne Ministerstvo vnitra, 
kraj přidá dvě třetiny z dotace Ministerstva vnitra. Dotaci z Ministerstva 
vnitra lze čerpat do maximální výše 4,5 mil. Kč, a dotaci v Plzeňském kraji 
do výše 3 mil. Kč. Funguje to tak, že v momentě kdy Ministerstvo vnitra 
ČR vydá dokument Registrace akce, podá se žádost do Zastupitelstva PK, 
a následně Plzeňský kraj vyplácí dotaci na základě rozhodnutí o poskytnutí 
dotace. V letošním roce je schválená dotace jak z Ministerstva vnitra, tak i 
z Plzeňského kraje pro celkem 7 obcí na kompletní rekonstrukci požárních 
zbrojnic. 
 
Debata se následně stočila k tématu potřebám hasičů, jejich působení 
v obcích, o tom, že jsou nejvytíženější integrovanou složkou a výbor se 
shodl na tom, že jsou to dobře investované peníze. 
 

 Dotace pro jednotky SDH obcí - 2023 / Stavba nebo rekonstrukce požární    
 zbrojnice je přílohou tohoto zápisu č. 2 

 
Výbor pro regionální rozvoj ZPK bere na vědomí informativní zprávu 
k bodu programu „Požární zbrojnice“. 
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       Plán činnosti na rok 2024 

 
Plán činnosti na rok 2024 představil členům výboru pan předseda Ing. Jan 
Vavřička. Všichni členové výboru obdrželi Plán činnosti na rok 2024 
předem, a to elektronicky, na místě pak v papírové podobě. Poslední 
zasedání Výboru pro regionální výbor ZPK je naplánováno na 17. září 
2024, poté budou probíhat nové volby do Zastupitelstva Plzeňského kraje. 
Plán činnosti na rok 2024 byl všemi přítomnými členy projednán a také 
schválen. 

 
Výbor pro regionální rozvoj ZPK schválil “Plán činnosti na rok 2024“. 
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      Různé 
      

V tomto bodě pan předseda Ing. Jan Vavřička poděkoval všem členům 
výboru a také hostům za dosavadní spolupráci. V letošním roce se probralo 
mnoho zajímavých témat, které zajímají všechny občany v Plzeňském kraji. 
Blíží se adventní doba, a tak pan předseda povzbudil ostatní k tomu, aby ji 
využili k usmíření a k tomu, k čemu je adventní doba určená.  
Následně poděkoval za spolupráci také pan náměstek Petr Vanka. 
Pochválil výbor za to, že dobře funguje, je konstruktivní, a protože se už do 
konce roku s členy výboru neuvidí, popřál všem krásné prožití vánočních 
svátků a v novém roce hlavně štěstí a zdraví.  
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Diskuze a závěr 
 
Pan předseda výboru Ing. Jan Vavřička poděkoval všem členům za jejich 
dnešní účast a pozval je na další zasedání VRR ZPK, které se uskuteční 
16. ledna 2024 od 14.00 hodin. Pozvánka bude odeslána s předstihem. 
 
Zasedání výboru bylo ukončeno v 15.45 hod. 

 
 
Zápis byl vyhotoven dne 27. 11. 2023 – počet stran: 5, počet příloh: 4 
 
    
 
 
 
 
    Jana Brichcínová                         Mgr. Ondřej Ženíšek                       Ing. Jan Vavřička 
 
 
         
 zapisovatelka   ověřovatel zápisu   předseda výboru 


